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Zápisnica zo zasadnutia Komisie kultúry pri Mestskom zastupiteľstve  
v Spišskej Novej Vsi konaného 12. 12. 2022 

 
Trvanie:    13.00 – 14.30 hod. 
Miesto zasadnutia:   zasadačka Radnice 
Prítomní:  Mgr. Monika Tkáčová, Magdaléna Kráľová, Mgr. Marek Baláž, 

Adnan Akram, Mgr. Mária Hollaarová, PhDr. Soňa Sventeková, 
Martin Bartoš, Ing. Pavol Bečarik, Ing. Jozef Gonda, Ing. Martin 
Kapusta, Mgr. Zuzana Kleinová, Ing. Jana Barbuščáková 

 Ospravedlnená:    MUDr. Iveta Fulková  
 
Program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Predstavenie členov komisie 
3. Náplň činnosti komisie 
4. Forma fungovania, ciele komisie 
5. Rozpočet mesta v časti kultúra 
6. Predstavenie plánu kultúrnych aktivít mesta pre rok 2023 
7. Diskusia 
8. Záver 

 
Prerokované:  
 
K bodu 1: 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- otvorila zasadnutie, privítala prítomných a oboznámila ich s programom zasadnutia. 
 
K bodu 2: 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł  

- vyzvala prítomných aby sa v skratke predstavili: 

¶ Mgr. Monika Tkáčová – pracuje ako riaditeľka Spišského kultúrneho centra a knižnice 
v Spišskej Novej Vsi, 

¶ PhDr. Soňa Sventeková – pracuje v Spišskom kultúrnom centre a knižnici, venuje sa 
oblasti marketingu, vzťahom s verejnosťou, projektom, 

¶ Mgr. Mária Hollaarová – živnostníčka, ktorá sa venuje aj divadlu Teatrálnej skratky, 

¶ Adnan Akram – učiteľ anglického jazyka a dlhoročný poslanec v mestskom 
zastupiteľstve, 

¶ Ing. Jana Barbuščáková – pracuje na referáte CR a zahraničných vzťahov na MsÚ 
v Spišskej Novej Vsi,  

¶ Mgr. Zuzana Kleinová -  pracuje na referáte kultúry na MsÚ v Spišskej Novej Vsi, 

¶ Magdaléna Kráľová -  má dlhoročné skúseností s prácou v Mestskom kultúrnom centre 
(MKC), kde pôsobila ako zástupkyňa riaditeľa aj ako riaditeľka MKC, 

¶ Ing. Martin Kapusta – riaditeľ Mestského kultúrneho centra, 

¶ Martin Bartoš – živnostník, 

¶ Mgr. Marek Baláž – pracuje ako redaktor RTVS, prostredníctvom ktorej prináša 
zaujímavé reportáže z oblasti kultúry.  
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K bodu 3: 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł  

- predstavila náplň činnosti komisie: 

¶ jednou z priorít je vytváranie platformy pre spoluprácu kultúrnych organizácií v meste 
pri zabezpečovaní kultúry v súlade s cieľmi rozvoja kultúry,  

¶ komisia vypracováva a podáva návrhy a podnety na zlepšenie kultúry v meste, 
upozorňuje na nedostatky, prispieva k ich odstráneniu, 

¶ spolupracuje pri tvorbe a napĺňaní stanovených cieľov v oblasti kultúry (Rozvojový plán 
mesta), pri tvorbe a realizácii strategických dokumentov,  

¶ spolupracuje s Mestským kultúrnym centrom a s organizáciami mesta pri rozvoji kultúry, 

¶ posudzuje žiadosti a pripravuje návrh poskytovania a čerpania dotácií fyzickým 
a právnickým osobám, navrhuje podmienky vyhlásenia výziev na podporu kultúrnych 
aktivít a podujatí, 

¶ podáva podnety a oboznamuje sa s výsledkami kontroly dodržiavania podmienok 
poskytnutia dotácií podľa platného VZN o poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta Spišská 
Nová Ves právnickým a fyzickým osobám pre oblasť kultúry a účelnosť použitia 
poskytnutej dotácie, 

¶ komisia má poradnú funkciu. 
    
K bodu 4: 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- vyzvala prítomných členov komisie, aby pouvažovali, aké ciele si komisia stanoví a na 
najbližšom zasadnutí sa k tomu vrátia a zadefinujú. 

 
K bodu 5: 
Ing. Kapusta 

- informoval o výške príspevku, ktorý má MKC v návrhu rozpočtu pre organizovanie 
podujatí v roku 2023, ide o sumu 107 000 €,  

- koncept podujatí na 1. polrok už majú v MKC pripravený, v závislosti od výšky 
schváleného príspevku sa ešte doladia jednotlivé vystúpenia a účinkujúci. 

 
ǇΦ YǊłƯƻǾł 

- agenda pre organizovanie kultúrnych podujatí v meste prešla z mesta na MKC. 
 
K bodu 6: 
Ing. Kapusta 

- kultúra v meste je na vysokej úrovni, určite ju chcú zachovať,  
- program Kultúrneho leta bude obdobný ako pominulé roky, (napr. koncerty z veže, 

nedeľné rozprávky, letné kino, ...), 
- sústredia sa aj na užšiu spoluprácu s mládežou, vyzdvihol dobré vzťahy so Základnou 

umeleckou školou, Centrom voľného času, Klubom mladých, 
- na najbližšie zasadnutie komisie MKC pripraví presnejší rozpis podujatí v meste. 

  
K bodu 7: 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- opýtala sa ako sa MKC podieľa na organizovaní podujatia Čaro Vianoc. 
 
ǇΦ YǊłƯƻǾł 

- organizátorom tohto podujatia je Únia žien Slovenska, KO Košice. MKC im poskytne 
bezplatne sálu, dvoch moderátorov a čaj,  
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- takáto spolupráca s Úniou žien už funguje niekoľko rokov. 
 
aƎǊΦ .ŀƭłȌ 

- opýtal sa ako sa zvýšené ceny za energie prejavia v cenách za nájom. 
 
Ing. Kapusta 

- v súvislosti so zvyšovaním cien za energie aj MKC zvýšilo ceny za prenájom sály, 
- v rámci šetrenia energii MKC funguje v úspornom režime už niekoľko rokov. 

 
Ing. Gonda 

- v nadväznosti na rozpočet mesta spomenul, že návrh na rozpočet na nasledujúci rok sa 
robí podľa aktuálnej situácie, ale ten sa môže podľa možností v priebehu roka meniť, 

- navrhol, aby MKC pripravilo plán podujatí s rámcovým rozpočtom,  
- vyzdvihol výhody spolupráce s rôznymi inštitúciami, vďaka ktorým je možné získať aj 

externé zdroje financovania podujatí, napr. Košický samosprávny kraj, Fond na podporu 
umenia a pod., 

- podporil prípravu kalendára podujatí, aby sa predchádzalo prelínaniu niektorých 
podujatí. 

 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- vyzdvihla spoluprácu s inými inštitúciami pri organizovaní podujatí, 
- pýtala sa na možností využitia externých zdrojov na podporu aktivít alebo jednotlivých 

zoskupení pri MKC, 
- upozornila na možnosť využitia výzvy Klenoty kraja, ktorú vydal Košický samosprávny 

kraj na podporu folklórnych súborov a ktorú rozposlalo Spišské kultúrne centrum 
a knižnica aj FS Čačina ale ten sa do výzvy nezapojil. 

 
ǇΦ YǊłƯƻǾł 

- potvrdila dobré vzťahy, dobrú spoluprácu s kultúrnymi inštitúciami v meste, ťažšie sa im 
pracovalo so súkromnými subjektmi, 

- v súvislosti s podávaním projektov uviedla, že projekt podať nemohli, lebo ako 
príspevková organizácia boli neoprávnený žiadateľ.  

 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- nesúhlasila s tým, žeby príspevkové organizácie boli neoprávnení žiadatelia, 
- poukázala aj na dobré skúsenosti s Fondom na podporu umenia, ktorí podporujú dobré 

projekty a kvalitné programy, napr. Spišské folklórne slávnosti. 
 
Ing. Kapusta 

- potvrdil, že sledujú rôzne výzvy v rámci podpory kultúry, 
- s podávaním projektov už má skúsenosti. 

 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- pri príprave podujatí v meste navrhla osloviť umelcov, ktorí by nepotrebovali 
ubytovanie. 

 
aƎǊΦ .ŀƭłȌ 

- navrhol zapojiť do kultúrnych podujatí miestne súbory, amatérske zoskupenia, básnikov, 
mladé kapely, viac podporovať subkultúru, 
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- opýtal sa s koľkými súbormi, kapelami MKC spolupracuje, tiež či je možné legislatívne 
zastrešiť kapely pod MKC alebo im napr. poskytnúť priestor v Redute alebo v Kine Mier, 

- zaujímal sa o Klub mladých. 
 
Ing. Kapusta 

- MKC má svoje priestory v budove Reduty a v Dome kultúry Mier, ktorý sa podarilo 
zrekonštruovať a akusticky odčleniť tanečnú sálu od kina. Ale aj napriek tomu FS Čačina 
môže využívať tanečnú sálu len v čase keď v kine neprebieha žiaden program, 

- upozornil na nedostatočné personálne pokrytie v MKC, ktoré má 11 zamestnancov a len 
3 sa priamo venujú organizovaniu podujatí, 

- v súčasnosti pod MKC patrí FS Čačina a Čačináre, 
- MKC aktívne spolupracuje so Základnou umeleckou školou, Centrom voľného času aj 

Klubom mladých, ktorý zastrešuje CVČ, 
- i keď nevidí veľa priestoru na to, aby MKC zastrešovalo napr. mladé kapely, MKC je 

prístupné pre každého, všetci majú dvere do MKC otvorené. 
 
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- opýtala sa na možnosť využitia priestorov v bývalom Dome kultúry. 
 
LƴƎΦ YŀǇǳǎǘŀΣ ǇΦ YǊłƯƻǾł 

- budova bývalého Domu kultúry je už v súkromných rukách, 
- aktuálny stav priestorov v budove nevyhovuje organizovaniu kultúrnych podujatí. 

  
LƴƎΦ .ŜőŀǊƛƪ 

- aktuálna situácia v spoločnosti, zvyšovanie cien energií vyvoláva u ľudí negatívnu náladu, 
nesmieme sa tomu poddávať, treba pracovať ako doteraz, držať sa programového plánu, 

- rozpočet mesta vnímať ako štartovací balík, je potrebné viac sa venovať externým 
zdrojom, napr. cez ZMOS a Úniu miest SK sme získali 27 mil. €, 

- aktívne sa pracuje na rekonštrukcii budovy Reduty, ale nakoľko nevieme zrealizovať jej 
celkovú opravu v jednom balíku, rekonštrukcia je rozdelená do troch častí: zateplenie 
krovu, resp. strechy, odstránenie vlhkosti muriva a úprava fasády, 

- projektová dokumentácia na rekonštrukciu ZUŠ je hotová, začalo sa s jej opravou. 
 
aƎǊΦ .ŀƭłȌ 

- požiadal MKC nech na budúce zasadnutie pripraví plán podujatí, prehľad agendy, ktorá 
prešla z mesta pod MKC, 

- opýtal sa na organizovanie Spišského a Vianočného trhu. 
 
p. YǊłƯƻǾł 

- Spišský a Vianočný trh zastrešuje mesto, na ich organizovanie má v rozpočte vyčlenenú 
samostatnú položku. 

 
ǇΦ .ŀǊǘƻǑ 

- vidí priestor ako ušetriť na technickom zabezpečení podujatia. 
 
aƎǊΦ .ŀƭłȌ 

- pripomenul veľký potenciál areálu Madaras parku pre organizovanie kultúrnych 
podujatí, aj nutnosť jeho rekonštrukcie, vytvorenia zázemia pre umelcov, 

- vytvoriť oddychovú zónu pre všetkých. 
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aƎǊΦ IƻƭƭŀŀǊƻǾł 
- môže napr. Embraco pomôcť s rekonštrukciou Madarasu? 

 
Ing. Kapusta 

- obnova areálu Madaras parku je v rozvojom pláne požadovaná dlhodobo, ale nakoľko 
ide o finančne náročnú investíciu, MKC potrebuje silného partnera, 

- na jeseň 2022 MKC zabezpečilo zavedenie elektrickej prípojky v amfiteátri, ktorá tu 
nebola a pri podujatiach bolo potrebné používať externý zdroj.  

 
 
 
aƎǊΦ .ŀƭłȌ 

- navrhol vytvoriť plán aktivít, ktoré sa môžu postupne napĺňať.  
. 
K bodu 8:  
aƎǊΦ ¢ƪłőƻǾł 

- na záver poďakovala všetkým prítomným za účasť. 
 
 

                             Mgr. Monika Tkáčová  
                                                                                              predsedníčka komisie  
 
 
 
Zapísala: Ing. Jana Barbuščáková 


